
Zápisnica z rokovania 1. zasadnutia Obecného 
zastupite ľstva v Richnave konaného 5.3.2007. 

Prítomní 
Podľa prezenčnej listiny 

A. Otvorenie 
Rokovanie otvorila starostka obce Mg. Anna Harmanová, ktorá privítala prítomných. 
Konštatovala, že zasadnutie je uznášania schopné. 

1. Návrhová komisia a overovatelia 
Do návrhovej komisie boli schválení páni poslanci František Ondáš, Marek Papcún a Róbert 
Klempár. 
Za overovateľov zápisnice boli schválení páni poslanci Jozef Čarnoký a Arpád Kotulák. 

2. Schválenie programu 
Poslanci program predložený starostkou obce schválili. 

3. Kontrola uznesení 
Starostka obce uskutočnila kontrolu plnenia uznesení. Poslanci stav plnenia uznesení zobrali 
na vedomie. 

B. Priebeh 

1. Podnety obyvate ľov 

Podnety obyvate ľov časti Za Rory týkajúce sa zmeny katastrálnej hranice  
obce Richnava 
Starostka obce Mgr. Anna Harmanová 

a) oboznámila prítomných s podnetmi obyvateľov z časti Za Rory na zmenu priebehu 
katastrálnej hranice evidovanými obcou, 

b) prečítala dôvodovú správu k podnetom obyvateľov z časti Za Rory na zmenu priebehu 
katastrálnej hranice, 

c) podala návrh na uznesenie, 

d) udelila slovo JUDr. Tiborovi Brziakovi, okresnému prokurátorovi 

JUDr. Tibor Brziak, okresný prokurátor oboznámil zastupiteľstvo, že na prokuratúru došli 
podnety obyvateľov oboch obcí, Kluknavy aj Richnavy, týkajúce sa platenia daní, 
prideľovania súpisných čísel, prihlasovania na trvalý pobyt. Bolo potrebné podať upozornenie 
prokurátora na odstránenie porušenia ustanovení zákona, pričom starostovi obce Kluknava 
bolo navrhnuté prerokovať toto upozornenie na najbližšej pracovnej porade pracovníkov 
obce. 

Taktiež bolo podaných 11 protestov prokurátora proti platobným výmerom na daň 
z nehnuteľností na rok 2006, ktoré boli vydané obcou Kluknava. 
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Prokuratúre bol doručený aj návrh na spoločné rokovanie obecných zastupiteľstiev. Spôsob 
zvolávania obecného zastupiteľstva je stanovený v § 12 odsek (1) zákona číslo 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení. O území obce a jeho zmenách, členení, zriadení, zrušení, rozdelení 
a iných, pojednáva § 2 citovaného zákona. Prokuratúra ale nemôže rozhodovať a vstupovať 
do kompetencií samosprávy pri zasadnutiach obecných zastupiteľstiev a ich zvolávaní. Je na 
orgánoch obcí ako sa dohodnú. 

Pán Stanislav Čarnoký požiadal aby sa každý poslanec vyjadril k zmene hranice katastra. 
Poukázal na to, že v korešpondencii od orgánov štátnej správy – národný výbor, odbor 
výstavby bol akceptovaný stav, že je obyvateľom Kluknavy, že jeho súpisné číslo je 
kluknavské. Poukázal na ľudské hľadisko, keď starší ľudia majú doklady vystavené na 
Kluknavu, hroby svojich príbuzných na kluknavskom cintoríne. Upozornil, že vo svojom 
dome býva 40 rokov, všetko má od Kluknavy, štáty sa vedia dohodnúť na usporiadaní hraníc, 
prečo by sa nemohli dohodnúť obce. Opýtal sa aké má súpisné číslo starý mlyn a pani 
Harmanová v Zlatníku. 

Pán Milan Kéri, poukázal na to, že platí daň o 180 Sk viacej ako platil v Kluknave. 

Pán Tomáš Hvizdoš povedal, že jeho rodičia postavili dom pred 46 rokmi, prečo si Richnava 
už pred 40 rokmi neustrážila svoje územie. Orgány verejnej správy by mali rozhodovať nielen 
podľa zákona, ale aj na základe ľudskosti. 

Pán poslanec Bohuš Klempár položil otázku, kto vlastne vydal v tomto období súpisné číslo. 

Pán poslanec Jozef Čarnoký informoval, že na správe katastra sú mapy už z 19. storočia. 
Povedal, že podľa mapy z roku 1860 aj budova Základnej školy Kluknava sa nachádza 
v katastri obce Richnava 

Pán Stanislav Čarnoký uviedol, že niekedy sa funkcionári – predsedovia dohodli aj pri 
poháriku, ale následne potrebná administratíva nebola urobená, prečo by mali na túto prax 
doplácať obyvatelia, ktorí nemohli slobodne za seba rozhodovať. 

Doc. JUDr. Jozef Sotolář PhD., právny zástupca obce Richnava v úvode upozornil na zásadnú 
vec - Obec Richnava ako prvá keď zistila porušovanie zákona, urobila kroky na jeho 
odstránenie. Upozornil prítomných obyvateľov časti Za Rory na ich vlastný podiel na 
porušení zákona. Napriek tomu, že stavali na richnavskom katastri a to vedeli, prihlásili sa 
v Kluknave. „Tolerovali ste 40 rokov porušovanie zákona a teraz keď dávame do poriadku to 
čo bolo urobené v rozpore so zákonom, tak hovoríte o šikanovaní“. Upozornil, že podľa 
zákona aj v minulosti bolo potrebné podať žiadosť o určenie súpisného čísla v tej obci, 
v katastri ktorej sa dom nachádzal. Podľa zákona je tiež každý povinný si daň z nehnuteľnosti 
priznať, vypočítať a podať v tej obci, na území ktorej sa nehnuteľnosť nachádza. A to títo 
obyvatelia časti Za Rory neurobili 16 rokov – premlčanie sa týka len obdobia pred viac ako 6 
rokmi. Ďalej uviedol, že obyvatelia síce boli na správe katastra, ale nesprávne prečítali mapy 
– skutočnosť je však taká, že hranica katastra sa od roku 1868 nezmenila. Úradne nie je 
evidovaný žiaden spor v katastri, nebol tu ani žiaden právny problém týkajúci sa katastrálnej 
hranice. Vyzval obyvateľov časti Za Rory aby sa správali primerane situácii, ak požadujú aby 
bolo prijaté riešenie, ktoré by rešpektovalo ich záujmy. 

Na pripomienku pána Jozefa Kočíka  o tom, že pred 40 rokmi nerozhodovali obyvatelia ale 
niekto iný reagoval JUDr. Jozef Sotolář, ktorý upozornil, že vtedy podané žiadosti 
o pridelenie súpisného čísla sa nachádzajú v príslušných operátoch, nie sú síce verejne 
prístupné, ale sú tam a z nich vyplýva kto a komu podal žiadosť o súpisné číslo a z toho 
vyplýva aj osobná zodpovednosť obyvateľa. Zdôraznil, že starostka Richnavy Mgr. Anna 
Harmanová, postupuje korektne v súlade so zákonom. Jediné pochybenie Richnavy je v tom, 
že na nezákonnosť neprišla už skôr – pre 10 alebo 15 rokmi. 
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Pán Tomáš Hvizdoš uviedol, že niekoľkokrát boli v Richnave, niekedy sa dostali len po 
podateľňu aj keď oni sa správali slušne a chceli veci riešiť z ľudského hľadiska, dane Obci 
Richnava zaplatili všetci. Pani starostka im oznámila, že majú komunikovať písomne. 
Katastrálny zákon a ostatné zákony majú podľa neho platiť pre všetkých rovnako, aj pre 
rómsku osadu. 

Reagoval JUDr. Jozef Sotolář, ktorý sa opýtal ako konkrétne má postupovať obecné 
zastupiteľstvo, aké konkrétne uznesenie by chcel aby bolo prijaté. Podotkol, že orgány 
Kluknavy nepredložili doteraz žiaden konkrétny kvalifikovaný návrh na riešenie. Poukázal aj 
na skutočnosť, že riešenia sú nielen administratívne ale aj finančne náročné – prejavia sa 
mimo iné aj v rozpočte obce. Odporúča obci Kluknava aby kvalifikovane navrhla postupové 
kroky pre riešenie s návrhom, kto ich zaplatí a potom sa týmto orgány Obce Richnava môžu 
zaoberať. 

Pán Stanislav Čarnoký reagoval odpoveďou Ministerstva vnútra SR, ktoré odporúča obciam 
urobiť vzájomné vyrovnanie pozdĺžnosti, tým že sme všetci zaplatili dane obci Richnava sme 
si vyrovnali podlžnosť. 

Starostka obce Mgr. Anna Harmanová doplnila „pán Čarnoký, odpoveď Ministerstva vnútra 
SR bola  doručená aj obci Richnava. Je potrebné odporúčanie Ministerstva vnútra SR 
prečítať celé a nie vyberať si z neho iba to, čo uznáte za vhodné. Ministerstvo odporúča obci 
Kluknava zrušiť rozhodnutia o vydaní súpisných čísel, zrušiť trvalý pobyt obyvateľov. Obci 
Richnava ministerstvo odporúča vydať nové rozhodnutia o vydaní súpisných čísel a prihlásiť 
obyvateľov na trvalý pobyt do Obce Richnava a urobiť vzájomné vyrovnanie podlžností. 
Vyrovnanie podlžností to nie je len zaplatenie daní, ale to je aj majetok obce, ktorý 
delimitačným protokolom prešiel v roku 1991 z Okresného úradu na Obec Richnava. Do 
dnešného dňa je to majetok Obce Richnava. Obec Kluknava ho používa neoprávnene, čím 
bráni Obci Richnava vo zveľaďovaní svojho majetku. Nezákonnosť v prideľovaní súpisných 
čísel a prihlasovaní na trvalý pobyt na základe upozornenia prokurátora Obci Kluknava sa 
má odstrániť do 30 dní. Od 13. decembra 2006 do 5.3.2007 Obec Kluknava túto nezákonnosť 
neodstránila. Následne po odstránení nezákonného stavu, vyrovnaní podlžností môžu obce 
rokovať o možnostiach a podmienkach pričlenenia tejto časti územia Obce Richnava do Obce 
Kluknava“. 

Doplnila návrh uznesenia o vyzvanie Obce Kluknava na predloženie kvalifikovaného návrhu 
na riešenie a o zriadenie Komisie obecného zastupiteľstva pre správu majetku, ktorej členmi 
budú páni poslanec Daniel Saluga, pán Pavol Kurilla a Ing. Ingrid Javorská. K stanovisku 
prednostu, že zamestnanci nemôžu byť členmi komisie obecného zastupiteľstva, informovala 
pani starostka, že návrh uznesenia bol posúdený právnym zástupcom obce. Podľa JUDr. 
Jozefa Sotolářa Ing. Ingrid Javorská môže byť členkou komisie obecného zastupiteľstva. 

Poslanci predložený návrh uznesenia jednohlasne prijali. 

Ďalšie podnety 
Pán poslanec Ing. Peter Cenký – v kostole Svätého Michala je urobené nové kúrenie, na jeho 
realizáciu prispievali obyvatelia, je možné poskytnúť dotáciu obce na realizované kúrenie? 

Odpovedala starostka obce – na základe zákona 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávy obec môže poskytovať zo svojho rozpočtu dotácie len na základe 
vydaného VZN. Obec Richnava vydala VZN číslo 4/2005 o podmienkach poskytovania 
dotácií právnickým osobám a fyzickým osobám podnikateľom na území Obce Richnava. 
Žiadateľ o dotáciu z rozpočtu obce musí splniť podmienky VZN číslo 4/2005. 
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Pán poslanec Ing. Peter Cenký – informoval poslancov OZ, že obec doteraz nemá vydanú 
žiadnu publikáciu o Richnave. Zbieraním písomných materiálov sa zaoberal pán Milan 
Vaščák, ktorý tieto materiály zhromaždil. Je potrebné tieto materiály posúdiť pánom 
Chalupeckým a požiadať ho o spracovanie publikácie o Richnave. OZ k návrhu pána poslanca 
prijalo uznesenie. 

Pán poslanec Marek Papcún – pripomienkoval internetovú stránku obce – je dobrá rýchla, ale 
obyvateľom chýbajú na internetovej stránke fotografie ako napríklad na internetovej stránke 
Hrišovce. 

Odpovedala starostka obce – k tejto pripomienke bude pripravené písomné stanovisko. 

Pán poslanec Bohuš Klempár – podali sme sťažnosť na organizátorov aktivačnej činnosti, 
pani starostka nás vyzvala na doplnenie sťažnosti. 

Odpovedala starostka obce – organizátori aktivačnej činnosti sú zamestnancami vo verejnom 
záujme. Riešenie porušovania pracovnej disciplíny zamestnancami obce nepatrí do 
kompetencie poslancov OZ. 

Porušovanie pracovnej disciplíny rieši štatutárny zástupca obce – starosta obce v súlade so 
zákonníkom práce. K posúdeniu porušovania pracovnej disciplíny zamestnancami obce 
starosta obce potrebuje presne vedieť kto, akým spôsobom porušil pracovnú disciplínu. 

2. Zrušenie uznesenia číslo 59/13/9 - Poskytnutie lacného a 
bezpečného pripojenia na Internet 

Starostka obce Mgr. Anna Harmanová predkladá na rokovanie Obecného zastupiteľstva v 
Richnave svoj návrh na zrušenie uznesenia obecného zastupiteľstva číslo 59/13/9/2005, 
ktorým obecné zastupiteľstvo: 

a) súhlasí so zapojením obce do projektu „Poskytnutie lacného a bezpečného pripojenia 
na Internet v regióne“ 

b) splnomocňuje starostku obce k súčinnosti s ďalšími obcami v regióne pri príprave 
založenia združenia obcí pre realizáciu projektu. 

 

Starostka obce navrhuje uznesenie zrušiť z nasledovných dôvodov: 

Výzva na predkladanie projektov Poskytnutie lacného a bezpečného pripojenia na Internet 
v regiónoch bola vyhlásená 24.12.2004, uzávierka na predkladanie projektov bola 30.9.2005. 
Odvtedy výzva na tento projekt nebola zverejnená. V našom regióne je už dostupné pripojenie 
DSL, je malý predpoklad zapojenia ďalších obcí. 

Poslanci návrh uznesenia jednohlasne schválili. 

3. Zrušenie uznesenia číslo 18/2006 – Vyžiadanie cenovej 
ponuky na archeologický dozor pri čistení hradu 

Starostka obce Mgr. Anna Harmanová predkladá na rokovanie Obecného zastupiteľstva v 
Richnave svoj návrh na zrušenie uznesenia obecného zastupiteľstva 1/2006, ktorým obecné 
zastupiteľstvo odporúča starostke obce vyžiadať cenovú ponuku na zabezpečenie 
archeologického dozoru na čistenie Richnavského hradu. 

Starostka obce navrhuje uznesenie zrušiť z nasledovných dôvodov: 

Na základe odvolania vlastníkov pozemkov Pamiatkový úrad Slovenskej republiky v 
Bratislave vydal dňa 13.2.2007 rozhodnutie o odvolaní, ktorým zrušil v celom rozsahu 
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rozhodnutie Krajského pamiatkového úradu Košice číslo KE 06/1892-04/8118/KA zo dňa 
8.12. 2006 na vykonanie a určenie podmienok archeologického výskumu hradu Richnava. 

Poslanci návrh uznesenia jednohlasne schválili. 

4. Schválenie audítora na vykonanie overenia ú čtovnej 
závierky za rok 2006 

Poslancom OZ v materiáloch na OZ boli doručené ponuky na vykonanie auditu účtovnej 
závierky za rok 2006. Pán poslanec Daniel Saluga podal návrh na uznesenie na vykonanie 
auditu ročnej účtovnej závierky za rok 2006 Ing. Angelou Vysopalovou, z dôvodu ponúkanej 
ceny. Poslanci predložený návrh schválili. 

5. Schválenie zástupcov z radov poslancov obecného 
zastupite ľstva 

a. do Rady školy pri Špeciálnej základnej škole v Richnave, 
b. do Rady školského zariadenia Materskej školy v Richnave. 
 
V súlade s ustanovením § 25 odsek (13) písmeno h) zákona číslo 569/2003 Z.z. o štátnej 
správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov platnom 
znení starostka obce predkladá návrh na odvolanie zástupcov Obecného zastupiteľstva v 
Richnave delegovaných do Rady školy pri špeciálnej základnej škole v Richnave pani Janku 
Kočíkovú a do Rady školského zariadenia Materskej školy v Richnave pani Ing. Lýdiu 
Ondášovú. 

Z dôvodu: pani Janke Kočíkovej a pani Ing. Lýdii Ondášovej zanikol mandát poslanca 
Obecného zastupiteľstva v Richnave 28.12.2006. Zákon číslo 596/2003 Z.z. vyžaduje, aby 
delegovanými zástupcami obce podľa § 25 odsek (7) citovaného zákona boli poslanci 
obecného zastupiteľstva. 

Starostka obce Mgr. Anna Harmanová predkladá na rokovanie Obecného zastupiteľstva v 
Richnave svoj návrh na schválenie zástupcov z radov poslancov obecného zastupiteľstva do 
Rady školy pri Špeciálnej základnej škole v Richnave a do Rady školského zariadenia pri 
Materskej škole v Richnave. 

Starostka obce navrhuje schválenie zástupcov z radov poslancov obecného zastupiteľstva do 
Rady školy pri Špeciálnej základnej škole v Richnave a do Rady školského zariadenia pri 
Materskej škole v Richnave z nasledovných dôvodov: 

Podľa § 25 odsek (5) zákona číslo 596/2003 Z.z. o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov členmi rady školy alebo školského 
zariadenia, ktorej zriaďovateľom je obec, sú dvaja zvolení zástupcovia pedagogických 
zamestnancov a jeden zvolený zástupca ostatných zamestnancov školy, štyria zvolení 
zástupcovia rodičov, traja delegovaní zástupcovia zriaďovateľa, delegovaný zástupca inej 
právnickej osoby alebo fyzickej osoby, ktorá sa podieľa na výchove a vzdelávaní. 

Podľa § 25 odsek (6) citovaného zákona členmi rady školy alebo školského zariadenia, 
ktorého zriaďovateľom je samosprávny kraj alebo krajský školský úrad, sú dvaja zvolení 
zástupcovia pedagogických zamestnancov, jeden zvolený zástupca ostatných zamestnancov, 
traja zvolení zástupcovia rodičov, dvaja delegovaní zástupcovia zriaďovateľa, jeden 
delegovaný zástupca obce, v ktorej má škola alebo školské zariadenie sídlo, delegovaný 
zástupca inej právnickej osoby alebo fyzickej osoby, ktorá sa podieľa na výchove a 
vzdelávaní. Členom rady školy pri strednej škole je aj zvolený zástupca žiakov príslušnej 
školy. 
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Poslanci predložený návrh uznesenia schválili. 

6. Schválenie spracovate ľa Programu hospodárskeho 
rozvoja a sociálneho rozvoja obce Richnava 

Poslancom OZ v materiáloch na OZ boli doručené cenové ponuky na spracovanie Programu 
hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce Richnava. Na základe predložených ponúk 
a referencií jednotlivých spracovateľov PHaSR pán poslanec Daniel Saluga predložil návrh na 
uznesenie – spracovateľa PHaSR obce Richnava Premier Consulting Prešov s.r.o. 

Poslanci predložený návrh uznesenia schválili. 

7. Schválenie členov komisií pri Obecnom zastupite ľstve 
v Richnave z radov obyvate ľov 

Na základe uznesenia OZ 75/2006 predseda rozvojovej komisie pán Daniel Saluga predkladá 
návrh členov rozvojovej komisie z radov obyvateľov 

1. Mgr. Ľubomír Ondáš, Richnava 49 

2. Ing. Lýdia Ondášová, Richnava 268 

Predseda komisie pre bývanie a infraštruktúru Ing. Peter Cenký predkladá návrh člena 
komisie pre bývanie a infraštruktúru z radou obyvateľov 

1. Ing. Arch. Martin Vaščák, Richnava 263 

Predseda komisie pre integráciu rómskej rodiny pán Jozef Čarnoký predkladá návrh člena 
komisie pre integráciu rómskej rodiny 

2. Pán Ján Vaščák, Richnava 263 

Poslanci predložený návrh uznesenia schválili. 

8. Schválenie náplne činnosti jednotlivých komisií 
Obecného zastupite ľstva v Richnave 

Predsedovia komisií na základe uznesenia OZ 75/2006 predložili návrh náplne činnosti 
Rozvojovej komisie, Komisie pre bývanie a infraštruktúru a Komisie pre integráciu rómskej 
rodiny. 

Poslanci náplň činnosti komisií schválili uznesením. 

9. Schválenie plánu kultúrno-športových podujatí v obci na 
rok 2007 

Pán poslanec Daniel Saluga predložil OZ plán kultúrnych a športových podujatí na rok 2007. 

Poslanci návrh uznesenia schválili. 

10. Prerokovanie návrhu rozvojovej komisie na 
poskytnutie dotácie Klubu slovenských turistov Brad lo 
Richnava 

Predseda rozvojovej komisie pán poslanec Daniel Saluga oboznámil OZ s posúdením žiadosti 
KST Bradlo Richnava. 

Rozvojová komisia na svojom 1. zasadnutí dňa 1.3.2007 posúdila žiadosť Klubu slovenských 
turistov Bradlo Richnava doručenú obci 30.1.2007 pod číslom D2007/560 podľa VZN číslo 
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4/2005 o podmienkach poskytovania dotácií právnickým osobám a fyzickým osobám – 
podnikateľom na území obce Richnava. Žiadosť Klubu slovenských turistov Bradlo Richnava 
je v súlade s VZN číslo 4/2005. 

Pán poslanec Daniel Saluga podal návrh na uznesenie, poslanci návrh uznesenia schválili. 

C. Záver 
Starostka obce Mgr. Anna Harmanová poďakovala prítomným pánom poslancom a rokovanie 
ukončila. 

 

Richnava 5.3.2007 

 

 

Zapísal 
Ing. Ján Grinvalský 

 Overovateľ 
Jozef Čarnoký 

 Overovateľ 
Arpád Kotulák 

 

 

 

 

Mgr. Anna Harmanová, starostka obce 
 


